
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 172 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 18. december 

2023. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 172:  
”Hvad er ministerens kommentar til artiklen ”Supermarkeder har tusindvis af 
børnepanodil på lager – men de må ikke sælge dem”, tv2.dk d.12.12.2023, og vil 
ministeren især svare på, 

– hvad Sundhedsministeriet og Lægemiddelstyrelsen helt konkret 
fremadrettet vil gøre for at sikre tilstrækkeligt af en så almindelig og brugt 
medicin som Panodil til borgerne? 

– hvordan man kan komme i en så negativ forsyningssituation, når man 
erfaringsmæssigt ved, at især børn bliver ramt at sygdom og virusinfektioner 
i jule- vinterperioden, hvor de tilbringer megen tid indendørs? 

– hvorfor supermarkedskæderne ikke må sælge ud af deres varelagre, så man 
kan hjælpe flere familier med syge børn?” 

 

Svar: 

Der henvises til min samtidige besvarelse af SUU alm. del – spm. 157. 
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